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S/BR.0002.9.2015        
 

Protokół Nr  IX/15 
z IX sesji Rady Miejskiej w Rynie 

odbytej w dniu 23 września  2015 roku 
 
 

Obrady odbywały się w sali konferencyjnej Urzędu Miasta i Gminy  przy ul. Świerczewskiego 2 w 
Rynie ; w godz.15:00 do 16:30. 
 
W obradach uczestniczyli: 

 Radni Rady Miejskiej 

 Burmistrz Miasta i Gminy Ryn – Józef Karpiński 

 Skarbnik Gminy  - Irena Olszewska 
      -     Sekretarz Gminy - Barbara Kowalska 
      -     Radca Prawny    - Teresa Dąbrowska 
      -     Kierownicy Jednostek Organizacyjnych 
      -     Mieszkańcy Miasta i Gminy 
                 
                                  Porządek obrad: 
 
1. Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.  
3. Informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych  w okresie   
    między sesjami. 
4. Sprawozdanie Burmistrza o wykonaniu uchwał Rady i działalności w okresie między  sesjami. 
5. Wolne wnioski, interpelacje i zapytania Radnych. 
6. Odpowiedzi na wnioski, interpelacje i zapytania. 
7. Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu za I półrocze 2015 r. 
8. Informacja o realizacji inwestycji na terenie Miasta i Gminy. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży działki nr 6/104 w Cankach.       
10. Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży działki nr 6/105 w Cankach.     
11. Podjęcie uchwały w sprawie zaopiniowania projektu planu aglomeracji Ryn.                     
12. Podjęcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Ryn 
      na lata 2015- 2020.                                                                                                              
13. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu gminy Ryn na 2015r.                                                           
14. Rozpatrzenie skargi na działalność Burmistrza MiG Ryn.                                                   
15. Sprawy rożne.    
16.Zamknięcie posiedzenia. 
 
 
Ad.1  Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad. 
 
Otwarcia posiedzenia dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej Pan M. Szczebiot. 
Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził prawomocność obrad. W sesji uczestniczyło 14 radnych; 
nieobecna: radna Pani A. Jucewicz. 
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokółu. 
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG wniósł o rozszerzenie porządku obrad o dodatkowe projekty 
uchwał po pkt.12: 
 
pkt. 13/1 – Podjęcie uchwały w sprawie poboru od osób fizycznych podatku rolnego, leśnego i od 
nieruchomości w drodze inkasa oraz określenia inkasentów i wynagrodzenia za inkaso. 
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pkt . 13/2 -  Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały XXIV/193/12 Rady Miejskiej w Rynie z 
dnia 31 października 2012r. w sprawie podziału miasta i gminy Ryn na stałe obwody głosowania, 
ustalenia ich numerów, granic oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych. 
 
pkt. 13/3 -  Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały  Nr XXIV/192/12 Rady Miejskiej w Rynie z 
dnia 31 października 2012r. w sprawie podziału miasta i gminy Ryn na okręgi wyborcze, ustalenia 
ich granic i numerów oraz liczby radnych wybieranych w każdym okręgu wyborczym.  
 
Rada Miejska, jednogłośnie w obecności 14 radnych, opowiedziała się za wprowadzeniem do 
porządku sesji powyższych zmian. 
 
 
Ad.2 Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.  
 
Uwag do protokółu nie wniesiono. Protokół z poprzedniej sesji został przyjęty przez Radę Miejską  
większością głosów. Za – przyjęciem głosowało 13 radnych; przeciw – nie było; 1 radny wstrzymał 
się od głosu. 
 
Ad.3 Informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych  w 
okresie między sesjami. 
 
Pan M. Szczebiot -Przewodniczący Rady Rady Miejskiej : 
1/ odczytał treść pisma Pana J. Branta adresowanego do Zarządu Powiatu Giżyckiego w sprawie 
podjęcia działań zmierzających do wykonania remontu nawierzchni drogi Ryn- Stara Rudówka. 

 pismo stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokółu 
 
2/ odczytał pismo mieszkańców Canek skierowane do Rady Miejskiej dotyczące budowy wiaty 
przystankowej oraz wytyczenia przejścia dla pieszych w ich miejscowości 
       pismo stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokółu 
 
Ad.4 Sprawozdanie Burmistrza o wykonaniu uchwał Rady i działalności w okresie między  
sesjami. Sprawozdanie stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokółu. 
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG : 
 odnosząc się do  problemów zawartych w piśmie mieszkańców Canek  poinformował, że 
wielokrotnie występował pisemnie w tej sprawie do Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad 
w Olsztynie. Wystosował również pismo o uruchomienie projektu przebudowy tej drogi na odcinku 
od Rynu, poprzez Canki, do Skop. Dwukrotnie był w tej sprawie Dyrektora GDDKiA w Olsztynie. W 
wyniku interwencji Burmistrza na 6 października br. zostało zaplanowane w Cankach spotkanie 
poświęcone nowej organizacji ruchu na tym odcinku drogi krajowej. W spotkaniu ma uczestniczyć 
Dyrektor DDKiA w Olsztynie oraz przedstawiciel Komendy Wojewódzkiej Policji  
Być może uda się, na gruncie wspólnoty, zrobić zatoczkę i postawić wiatę. Musiałaby też nastąpić 
zmiana organizacji ruchu. Burmistrz MiG dodał, że w tej sprawie będzie współdziałał na bieżąco z 
mieszkańcami.  
Ponadto Burmistrz MiG poinformował, że: 
1/ uczestniczył w otwarciu lotniska „Mazury – Olsztyn” 
2/  brał udział w rozpoczęciu nowego roku szkolnego 
3/ odbyła się konferencja zorganizowana przez Agencję Nieruchomości Rolnych na temat  
    współdziałania z samorządem 
4/ rozstrzygnięto przetarg na budowę drogi w Wejdykach 
5/ odbyła się rozprawa w Sądzie Gospodarczym z Agencją Nieruchomości Rolnych, która domaga 
się zwrotu pieniędzy za działki, które zostały sprzedane. Sprawa jeszcze się nie zakończyła. 
6/podpisana została umowa na dostawę energii elektrycznej z nowym dostawcą; cena dostawy 
będzie o 30% niższa od dotychczasowej 
7/ trwają zebrania wiejskie, których głównym tematem jest podział funduszu sołeckiego na 2016r. 
8/ odbyło się walne zgromadzenie Mazurskiego Związku Międzygminnego – Gospodarka 
 Odpadami 
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Ad 5 Wolne wnioski, interpelacje i zapytania Radnych i Ad.6 Odpowiedzi na wnioski, 
interpelacje i zapytania. 
 
Pan J. Filipek stwierdził, że swego czasu planowana była budowa chodnika do Canek. Zapytał, jak 
ta sprawa wygląda na dzień dzisiejszy. 
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG- odpowiedział, że w 2012 r. był opracowany projekt, który wtedy 
był na etapie wdrożenia do realizacji. Gdyby nie „ Euro 2012 „ inwestycja byłaby zrealizowana.  W 
tamtym czasie pieniądze zaplanowane na drogi były przeznaczane na budowę stadionów.  
Na dzień dzisiejszy projekt stracił ważność. 
 
Pan A. Majgier zapytał, czy nie można w Cankach postawić znaku z tablicą miejscowości. 
Spowolniłoby to ruch pojazdów. 
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG -  odpowiedział, że nową organizację ruchu opracowuje zarządca 
drogi, a opiniuje Komenda Policji. 
 
Pan J. Filipek zapytał, na jakim etapie jest sprawa zdjęcia tablicy z pomnika znajdującego się przy 
aptece w Rynie. 
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG - odpowiedział, że sprawę zdjęcia tablicy przesłano do 
Wojewódzkiego Komitetu Ochrony Pamięci Walk i Męczeństwa celem wydania opinii . 
  
Pan K. Jarosz zapytał dlaczego planowana jest likwidacja kasy w urzędzie. 
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG – odpowiedział, że  z  przeprowadzonej analizy wynika, że ilość 
operacji kasowych jest niewielka, ponieważ transakcje dokonywane są przez internet lub w 
bankach. 
 
Ad 7 Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu za I półrocze 2015 r. 
Sprawozdanie – stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokółu. 
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG – przedstawił informację z realizacji budżetu za I półrocze 2015 r. 
 
Do przedstawionej informacji radni nie wnieśli uwag. 
 
Ad.8 Informacja o realizacji inwestycji na terenie Miasta i Gminy. 
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG – poinformował, że: 
1/ budowa sieci wodno - kanalizacyjnej do miejscowości Mrówki została zrealizowana; wykonano 
również bajpas przy ul. Polnej 
2/ przebudowa drogi do Słabowa – projekt jest robiony, wykonawca przeterminował prace 
3/ przebudowa dróg gminnych – składany był wniosek, który uzyskał dofinansowanie; będzie 
robiona droga w kierunku Krzyżan 
4/ wykonano modernizację budynku w którym mieści się ośrodek zdrowia 
5/ budowa sieci kanalizacji sanitarnej ul. Ogrodowa – gmina doprowadzi sieć do granicy ogrodów,  
a ogrody działkowe rozprowadzą ją dalej 
6/ rewitalizacja przestrzeni w obszarze Jez. Ryńskiego – trwają prace projektowe; opracowana 
została koncepcja zagospodarowania terenu 
7/ modernizacja świetlicy wiejskiej w Starej Rudówce – środki zostały przeniesione na inny cel 
8/budowa amfiteatru nad J. Ryńskim – nie była możliwości pozyskania środków na ten cel 
9/park Edukacji, Rozrywki i Kultury na bazie budynku przedszkola – został opracowany projekt 
10/budowa pomostu w Wejdykach – przetarg został rozstrzygnięty, sołectwo dołożyło środków na 
ten cel. 
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Ad.9 Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży działki nr 6/104 w Cankach.       
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG – omówił projekt uchwały dotyczący przeznaczenia do sprzedaży 
działki niezabudowanej o  pow. 219m2,  w trybie bezprzetargowym na poprawienie warunków 
zagospodarowania nieruchomości przyległej oznaczonej nr 6/16.      
 
Pan S. Kożuszko – Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i 
Turystyki poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Pan M. Szczebiot - Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 
przeznaczenia do sprzedaży działki nr 6/104 w Cankach. 
W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Miejska  jednogłośnie, w obecności 14 radnych,  
podjęła  powyższą uchwałę . 
Uchwała Nr IX/67/15 stanowi załącznik nr 6  do niniejszego protokółu. 
 
 
Ad.10 Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży działki nr 6/105 w Cankach.     
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG – omówił projekt uchwały dotyczący przeznaczenia do sprzedaży 
działki niezabudowanej o pow. 148m2,  w trybie bezprzetargowym na poprawienie warunków 
zagospodarowania nieruchomości przyległej oznaczonej nr 6/15.                                      
 
 Pan S. Kożuszko – Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i 
Turystyki poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.                                                          
 
Pan M. Szczebiot -Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 
przeznaczenia do sprzedaży działki nr 6/105 w Cankach. 
W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Miejska  jednogłośnie, w obecności 14 radnych,  
podjęła  powyższą uchwałę . 
Uchwała Nr IX/68/15 stanowi załącznik nr 7  do niniejszego protokółu. 
 
Ad.11 Podjęcie uchwały w sprawie zaopiniowania projektu planu aglomeracji Ryn.                     
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG – omówił projekt zmiany planu aglomeracji Ryn  w zakresie 
zgodnym z § 4 ust. 5 rozporządzenia Ministra Środowiska z dnia 22 lipca 2014r. w sprawie 
sposobu wyznaczania obszaru i granic aglomeracji (Dz. U. z 2014r. poz. 995) dotyczącym 
aktualizacji równoważnej liczby mieszkańców (RLM). 
 
Pan S. Kożuszko – Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i 
Turystyki poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Pan M. Szczebiot -Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 
zaopiniowania projektu planu aglomeracji Ryn. 
W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Miejska  jednogłośnie, w obecności 14 radnych,  
podjęła  powyższą uchwałę . 
Uchwała Nr IX/69/15 stanowi załącznik nr 8  do niniejszego protokółu. 
 
 
Ad.12 Podjęcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Ryn  na lata 
2015- 2020.                                                                                                              
 
Pani I. Olszewska – Skarbnik Gminy – omówiła projekt uchwały. 
 
Pan S. Kożuszko – Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i 
Turystyki poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
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Pan M. Szczebiot -Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Ryn  na lata 2015- 2020.                                                                                                              
W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Miejska  jednogłośnie, w obecności 14 radnych,  
podjęła  powyższą uchwałę . 
Uchwała Nr IX/70/15 stanowi załącznik nr 9  do niniejszego protokółu. 
 
Ad.13/1 – Podjęcie uchwały w sprawie poboru od osób fizycznych podatku rolnego, leśnego 
i od nieruchomości w drodze inkasa oraz określenia inkasentów i wynagrodzenia za inkaso. 
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG – omówił projekt uchwały. 
 
Pan S. Kożuszko – Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i 
Turystyki poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Pan M. Szczebiot -Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 
poboru od osób fizycznych podatku rolnego, leśnego i od nieruchomości w drodze inkasa oraz 
określenia inkasentów i wynagrodzenia za inkaso. 
W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Miejska  jednogłośnie, w obecności 14 radnych,  
podjęła  powyższą uchwałę . 
Uchwała Nr IX/71/15 stanowi załącznik nr 10  do niniejszego protokółu. 
 
Ad. 13/2 -  Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały XXIV/193/12 Rady Miejskiej w Rynie 
z dnia 31 października 2012r. w sprawie podziału miasta i gminy Ryn na stałe obwody 
głosowania, ustalenia ich numerów, granic oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych. 
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG – omówił projekt uchwały. 
 
Pan S. Kożuszko – Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i 
Turystyki poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Pan M. Szczebiot -Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w  sprawie 
zmiany uchwały XXIV/193/12 Rady Miejskiej w Rynie z dnia 31 października 2012r. w sprawie 
podziału miasta i gminy Ryn na stałe obwody głosowania, ustalenia ich numerów, granic oraz 
siedzib obwodowych komisji wyborczych. 
W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Miejska  jednogłośnie, w obecności 14 radnych,  
podjęła  powyższą uchwałę . 
Uchwała Nr IX/72/15 stanowi załącznik nr 11  do niniejszego protokółu. 
 
Ad. 13/3 -  Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały  Nr XXIV/192/12 Rady Miejskiej w 
Rynie z dnia 31 października 2012r. w sprawie podziału miasta i gminy Ryn na okręgi 
wyborcze, ustalenia ich granic i numerów oraz liczby radnych wybieranych w każdym 
okręgu wyborczym.  
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG – omówił projekt uchwały. 
 
Pan S. Kożuszko – Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i 
Turystyki poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Pan M. Szczebiot -Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 
zmiany uchwały  Nr XXIV/192/12 Rady Miejskiej w Rynie z dnia 31 października 2012r. w sprawie 
podziału miasta i gminy Ryn na okręgi wyborcze, ustalenia ich granic i numerów oraz liczby 
radnych wybieranych w każdym okręgu wyborczym.  
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Miejska  jednogłośnie, w obecności 14 radnych,  
podjęła  powyższą uchwałę . 
Uchwała Nr IX/73/15 stanowi załącznik nr 12  do niniejszego protokółu. 
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Ad.14 Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu gminy Ryn na 2015r.                                                           
 
Pani I. Olszewska – Skarbnik Gminy – omówiła projekt uchwały  w sprawie zmian budżetu. 
 
Pan S. Kożuszko – Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i 
Turystyki poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Pan M. Szczebiot - Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 
zmian budżetu gminy Ryn na 2015r. 
W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Miejska  jednogłośnie, w obecności 14 radnych,  
podjęła  powyższą uchwałę . 
Uchwała Nr IX/74/15 stanowi załącznik nr 13  do niniejszego protokółu. 
 
 
Ad.15 Rozpatrzenie skargi na działalność Burmistrza MiG Ryn.                                                   
 
Pan M. Szczebiot - Przewodniczący Rady – odczytał treść skargi Pana R.J Jurczaka na 
działalność Burmistrza. Skarga stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokółu. 
Przewodniczący Rady zaproponował przekazanie skargi do Komisji Rewizyjnej celem zbadania jej 
zasadności. 
 
Rada Miejska jednogłośnie, w obecności 14 radnych,  opowiedziała się za przekazaniem skargi do 
Komisji Rewizyjnej. 
 
Przewodniczący Rady zaproponował ponadto, aby w celu zbadania zasadności skargi Komisja 
Rewizyjna odbyła dodatkowe posiedzenie. 
 
Rada Miejska jednogłośnie, w obecności 14 radnych, wyraziła zgodę na odbycie dodatkowego 
posiedzenia przez Komisję Rewizyjną. 
 
Ad.16 Sprawy rożne.    
 
Pan J. Brant poinformował, że pismo, które napisał do Zarządu Powiatu Giżyckiego w sprawie  
wykonania nawierzchni drogi wypłynęło z potrzeby mieszkańców sołectw: Prażmowo, Szymonka i 
Stara Rudówka. Odcinek drogi z Rynu do drogi wojewódzkiej w stronę Szymonki został 
zaopatrzony w 100 m nowej nawierzchni. Odcinek drogi ze Starej Rudówki do Szymonki jest 
klęską i pokazuje, jak nie powinna wyglądać droga publiczna. 
 Pan J. Brant zwrócił się z wnioskiem formalnym, aby Rada Miejska na najbliższej sesji zajęła 
stanowisko w tej sprawie i poparła to pismo.  
 
 
 
Ad 17 Zamknięcie posiedzenia. 
 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad IX sesji Przewodniczący Rady Miejskiej zamknął 
posiedzenie. 
 
 
 
Protokółowała:                                                                    Przewodniczący Rady Miejskiej 
 
Bożena Dybała                                                                             Michał Szczebiot 


